
Møteprotokoll 
for 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur

Møtedato: 08.11.2022
Møtestad: Kommunehuset, Frekhaug
Møtetid: 12:00 - 14:30

 
 
Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Christel Villanger 
Håland (kom under 
handsaming av sak 065/22)

H Utvalsleiar

Laila Bjørge SP Medlem
Jostein Borlaug AP Medlem
Hege Nygård Dale UAVH Medlem
Anne Karin Angelskår 
Eknes

KRF Nestleiar

 
 
Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle
Svein Hagesæter UAVH Medlem
Jon Askeland SP Medlem
Torbjørn Taranger SV Medlem
Øystein Nigar SV Medlem

 
Frammøtte 
varamedlemmer:

Parti Erstatter medlem

Yngve Walaker FRP Svein Hagesæter
May Britt Vågenes 
Gjerde

SP Jon Askeland

Anna Ulrika Nordlund SV Torbjørn Taranger
Margrethe Kalsås SV Øystein Nigar

 
Følgjande frå administrasjonen møtte:
Bente Kopperdal Hervik-rådgjevar Kultur, Eirik B. Utne-tenesteleiar Kultur, Kristin Moe-
kommunalsjef Oppvekst, Robert L. Hansen- Kst. avdelingsleiar, Ungdom, fritid og medverknad, 
Nora Gjerde-politisk sekretariat.

  



Sakliste
Saknr Tittel
      

063/22 Godkjenning av  innkalling og saksliste

064/22 Godkjenning av møteprotokoll

065/22 Kulturmiljøplan - Varsel om oppstart og planprogram på høyring

066/22 Plan for friluftslivets ferdselsårer 2022-2026 - vedtak

067/22 Mandat for ny ungdomsskule på Frekhaug

068/22 Prioritering av søknader om spelemidlar 2023

069/22 Kunnskapsgrunnlag redusert tal barn i barnehage og skule

070/22 Revidering av retningsliner for tildeling av ungdomsrådmidlar

071/22 Årsmelding Alver ungdomsråd 2021-2022

072/22 Eigarskapsmelding

 

063/22: Godkjenning av  innkalling og saksliste

Innkalling og saksliste vert godkjent.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 08.11.2022:

Behandling:

Endring rekkefølge saksliste:  63, 64, 66, 65, 67, 71, 70, 68, 69, 72/22.
Ellers ingen merknader, samrøystes.

OKK- 063/22 Vedtak:

Innkalling og saksliste er godkjent.

064/22: Godkjenning av møteprotokoll

Møteprotokollen vert godkjent.



Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 08.11.2022:

Behandling:

Møteprotokoll frå møte 04.10.2022 vert godkjent, samrøystes.

OKK- 064/22 Vedtak:

Møteprotokoll frå møte 04.10.2022 er godkjent.

065/22: Kulturmiljøplan - Varsel om oppstart og planprogram på høyring

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur i Alver kommune vedtar å varsla oppstart av arbeid 
med kulturmiljøplan og å leggja ut planprogrammet ut på høyring og offentleg ettersyn.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 08.11.2022:

Behandling:

Laila Bjørge-Sp bad om vurdering av sin habilitet jf. ko.loven §11-10.  Utvalet 
erklærte henne samrøystes som inhabil, og ho deltok difor ikkje i handsaming 
av denne saka. 

Orientering til saka v/Eirik B. Utne-einingsleiar Kultur 

Kommunedirektøren sinn framlegg vart vedteke med 7 røyster (Christel V. 
Håland-H, Anne Karin A.Eknes-Krf, Hege N. Dale-Uavh, May Britt Vågenes 
Gjerde-Sp, Jostein Borglaug-Ap, Anna Nordlund-SV, Margrethe Kalsås-SV).  
Yngve Walaker-Frp var ikke tilstades under avrøystinga. 

OKK- 065/22 Vedtak:

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur i Alver kommune vedtar å varsla oppstart av arbeid 
med kulturmiljøplan og å leggja ut planprogrammet ut på høyring og offentleg ettersyn.

066/22: Plan for friluftslivets ferdselsårer 2022-2026 - vedtak



Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vedtar Plan for friluftslivslivets ferdselsårer 2022-2026.

Eldreråd 07.11.2022:

Behandling:

Olav M. Steinsland sette fram følgjande felles framlegg til uttale:

Eldrerådet sluttar seg til Plan for friluftslivets ferdselsårer.
Rådet vil understreka behovet for å leggja til rette for universell tilkomst og 
ferdselsårer som er tilpassa eldre.
Eldrerådet ser også eit betydeleg behov for tilrettelegging av sjøverts 
ferdselsårer, og har forventningar til at dette i det vidarearbeidet blir knytt 
opp mot Interkommunal plan for sjøareal i Region Nordhordland. 

Eldrerådet vedtok samrøystes felles framlegg til uttale.

ER- 044/22 Vedtak:

Eldrerådet kjem med følgjande uttale i saka:
Eldrerådet sluttar seg til Plan for friluftslivets ferdselsårer.
Rådet vil understreka behovet for å leggja til rette for universell tilkomst og 
ferdselsårer som er tilpassa eldre.
Eldrerådet ser også eit betydeleg behov for tilrettelegging av sjøverts 
ferdselsårer, og har forventningar til at dette i det vidare arbeidet blir knytt 
opp mot Interkommunal plan for sjøareal i Region Nordhordland.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 07.11.2022:

Behandling:

Ingen merknader, samrøystes.

RMNF- 048/22 Vedtak:

Ingen merknader.

Ungdomsråd 07.11.2022:

Behandling:

UR- 041/22 Vedtak:



Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 08.11.2022:

Behandling:

Laila Bjørge-Sp bad om vurdering av sin habilitet jf. ko.loven §11-10.  Utvalet 
erklærte henne samrøystes som inhabil, og ho deltok difor ikkje i handsaming 
av denne saka. 

Orientering til saka v/Eirik B. Utne-einingsleiar Kultur 

Tilleggsframlegg frå Jostein Borlaug-AP:
Kartlagte ferdselsårer i Stølsheimen som kjem innunder områda som er vurdert 
i ein eventuell framtidig nasjonalpark. Under desse punkta ønsker ein også å 
sjå på desse områda som å ha nasjonal verdi, ikkje berre lokale og regionale 
verdier.

Kommunedirektøren sitt framlegg med tilleggsframlegg vart samrøystes 
vedteke. 

OKK- 066/22 Vedtak:

Innstilling i OKK - 08.11.2022:
Kommunestyret vedtar Plan for friluftslivslivets ferdselsårer 2022-2026, med slik 
endring:  Kartlagte ferdselsårer i Stølsheimen som kjem innunder områda som 
er vurdert i ein eventuell framtidig nasjonalpark. Under desse punkta ønsker 
ein også å sjå på desse områda som å ha nasjonal verdi, ikkje berre lokale og 
regionale verdier.

067/22: Mandat for ny ungdomsskule på Frekhaug

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vedtek mandat for konseptfase for utgreiing av ny Frekhaug ungdomsskule, 
slik det ligg føre i vedlegg til saka. Oppstart i 2023. 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 07.11.2022:

Behandling:



Orientering til saka v/Oddbjørn Hindenes-rådgjevar bygg, areal og grønt

Ingen merknader, samrøystes

RMNF- 053/22 Vedtak:

Ingen merknader.

Ungdomsråd 07.11.2022:

Behandling:

UR- 040/22 Vedtak:

Ungdomsrådet støttar kommundirektøren sitt framlegg til vedtak

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 08.11.2022:

Behandling:

Spørsmål frå Anne Karin Eknes-Krf: 
1.     Kva er kapasiteten på Meland Aktiv pr idag - meire korleis vil 
kapasiteten verte framover, Meland Aktiv.
2.     Arealet på tomten - uteareal ift. krav evt. moglegheit til å kjøpe ekstra 
areal dersom det er behov for?
3.     Er det "plasser" på Frekhaug, der desse skuleborna kan plasserast "trygt" 
i, under byggeprosessen?
4.     Kva er tomtepris på areal som må kjøpast, ved Meland 
Aktiv/Langelandskogen, og pris inklusiv regulering?
5.     Kostnad - utreda 2 eller 3? Meirpris?

Spørsmål frå Yngve Walaker-Frp:

1. Vurderer me 2. eller 3. alternativ må eksisterande tomt seljast.
2. Korleis er tidsaspektet ved dei ulike alternativa?

Spørsmål frå Anna Nordlund-SV:  

1. Ynskjer ikkje ta vekk alternativ no i tilfelle det vert ståande utan nokon av 
dei til slutt.

 



Spørsmål frå utvalet vert vidaresendt til Formannskapet.

Framlegg frå Laila Bjørge-Sp:
Endra pkt.2: Kommunen er i ein vanskeleg økonomisk situasjon og bør difor 
vera nøktern når ein planlegg og byggjer nye bygg. 
Endre setning under pkt. 2 Bygget skal gje lokalsamfunnet eit løft arkitektonisk 
og vere ein ressurs for 
lokalbefolkninga. (Sambruk). Til :Bygget skal vere ein ressurs for 
lokalbefolkninga. (Sambruk).

Framlegget vart samrøystes vedteke.

Framlegg frå Jostein Borlaug-Ap:
Under 2. Føremålet med prosjektet, kva må løysast?

Fjerna kulepunkt 4; "Avklara akseptabel avstand til kroppsøvingslokale dersom 
Meland Aktiv har kapasitet og skal nyttast."

I utgangspunktet ynskjer utvalet at ungdomsskulen skal utgreiast med eigen 
kroppsøvingssal.

Framlegget vart samrøystes vedtek.

OKK- 067/22 Vedtak:

Uttale i OKK - 08.11.2022:
Endra pkt.2: Kommunen er i ein vanskeleg økonomisk situasjon og bør difor 
vera nøktern når ein planlegg og byggjer nye bygg. 
Endre setning under pkt. 2 Bygget skal gje lokalsamfunnet eit løft arkitektonisk 
og vere ein ressurs for 
lokalbefolkninga. (Sambruk). Til: Bygget skal vere ein ressurs for 
lokalbefolkninga. (Sambruk).

Under 2. Føremålet med prosjektet, kva må løysast?
Fjerna kulepunkt 4; "Avklara akseptabel avstand til kroppsøvingslokale dersom 
Meland Aktiv har kapasitet og skal nyttast."

I utgangspunktet ynskjer utvalet at ungdomsskulen skal utgreiast med eigen 
kroppsøvingssal.



068/22: Prioritering av søknader om spelemidlar 2023

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Alver kommunestyre godkjenner prioritering av spelemidlar 2023 slik det ligg føre i saka.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 08.11.2022:

Behandling:

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

OKK- 068/22 Vedtak:

Innstilling i OKK - 08.11.2022:
Alver kommunestyre godkjenner prioritering av spelemidlar 2023 slik det ligg føre i saka.

069/22: Kunnskapsgrunnlag redusert tal barn i barnehage og skule

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kunnskapsgrunnlaget Redusert tal barn og elevar i kommunen 2023-2033 blir tatt til 
orientering.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 08.11.2022:

Behandling:

Orientering til saka v/Kristin Moe-kommunalsjef Oppvekst

Saka vert teke til orientering, samrøystes.

OKK- 069/22 Vedtak:

Uttale i OKK - 08.11.2022:
Saka vert teke til orientering.

070/22: Revidering av retningsliner for tildeling av ungdomsrådmidlar



Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
«Skriv her»

Ungdomsråd 07.11.2022:

Behandling:

Orientering i saka v/Robert Lorang Hansen og Leonie Sophie Thiele

UR- 043/22 Vedtak:

Ungdomsrådet ynskjer å fremme følgjande endring, under punkt 3/Støtte:

Ein aktør:
Inntil 7500,- per søknad
To eller fleire aktørar i samarbeid:
Inntil 20000,- per søknad.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 08.11.2022:

Behandling:

Orientering frå medlemmer i ungdomsrådet: Leonie Sophie Thiele og Frida 
Fammestad.

Framlegg frå ungdomsrådet:
Ungdomsrådet ynskjer å fremje følgjande endring i retningslinjer under punkt 
3/Støtte:

Ein aktør:
Inntil 7500,- per søknad
To eller fleire aktørar i samarbeid:
Inntil 20000,- per søknad.

OKK slutta seg til framlegget frå ungdomsrådet.

Tilleggsframlegg frå OKK v/Christel V. Håland-H:

Ungdomsrådet kan av dei avsette midlane søkja om å arrangere konferanse, 
prosjekt eller liknande for rådet.  Søknad vert sendt til administrasjonen og 
handsama i utval for oppvekst, kunnskap og kultur.



Framlegget vart samrøystes vedteke.

OKK- 070/22 Vedtak:

Innstilling i OKK - 08.11.2022:

OKK sluttar seg til følgjande endring i retningslinjer for ungdomsrådet - under 
punkt 3/Støtte:
Ein aktør: Inntil 7.500,- per søknad
To eller fleire aktørar i samarbeid: Inntil 20.000,- per søknad.
Ungdomsrådet kan av dei avsette midlane søkja om å arrangere konferanse, 
prosjekt eller liknande for rådet.  Søknad vert sendt til administrasjonen og 
handsama i utval for oppvekst, kunnskap og kultur.

071/22: Årsmelding Alver ungdomsråd 2021-2022

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret tek årsmeldinga 2021-2022 for Alver ungdomsråd til orientering

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 04.10.2022:

Behandling:

Saka er utsett til neste møte.

OKK- 058/22 Vedtak:

Saka er utsett til neste møte.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 08.11.2022:

Behandling:

Orientering frå medlemmer i ungdomsrådet: Leonie Sophie Thiele og Frida 
Fammestad 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

OKK- 071/22 Vedtak:



Innstilling i OKK - 08.11.2022:
Kommunestyret tek årsmeldinga 2021-2022 for Alver ungdomsråd til orientering.

072/22: Eigarskapsmelding

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Saka tas til orientering

Utval for helse og omsorg 08.11.2022:

Behandling:

Assisterande kommunedirektør Martin Kulild orienterte i saka.

Utvalsleiar Ståle Hauge-AP sette fram følgjande felles tilleggsframlegg til 
kommunedirektøren sitt framlegg:

Punkt om Selskap- og utbyttepolitikk -  Mål på effektivitet, setning 2 endrast til:
For selskap der det føreligg andre spesifikt definerte mål, og som ikkje 
opererer i ein marknad, vil forventa avkastning kunne erstattast av andre mål, 
som å levere på det spesifikke formålet for selskapet.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak, med 
felles tilleggsframlegg sett fram i møtet.

HO- 047/22 Vedtak:

Saka vert teke til orientering.

Punkt om Selskap- og utbyttepolitikk -  Mål på effektivitet, setning 2 endrast til:
For selskap der det føreligg andre spesifikt definerte mål, og som ikkje 
opererer i ein marknad, vil forventa avkastning kunne erstattast av andre mål, 
som å levere på det spesifikke formålet for selskapet.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 08.11.2022:

Behandling:



Saka vert teke til orientering, samrøystes.

OKK- 072/22 Vedtak:

Saka vert teke til orientering. 

Utval for areal, plan og miljø 09.11.2022:

Behandling:

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

APM- 144/22 Vedtak:

Saka vert teke til orientering.
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